



UNIVERSAL PEACE FEDERATION



Al-Liqa' Center for Religious, Heritage and Cultural Studies in the Holy Land

A Virtual Conference on

FREEDOM OF THOUGHT AND BELIEF
Theological, Philosophical, Political and Sociological Perspectives

25 February 2022, Friday

16:00-19:00 Jerusalem * 9:00 AM to 12:00 PM New York

Freedom of thought and belief are affirmed by people all across the world. However, these values are crucial for human development, but often compromised or even threatened. In this conference we will explore the foundations of freedom of thought and will attempt to identify factors that impede freedom of thought and belief. Panelists will speak to the topic from a variety of academic perspectives.

REGISTER HERE:

https://us02web.zoom.us/webinar/register/WN_DA2tQVQ_Q6ObZZuEw-3lpQ



Friday, February 25 [Times listed are based on Jerusalem Time]

16:00 PM **Opening Session**

Welcoming: Bishop Munib Younan

Remarks: Dr. Yousef Zaknoun, Director, Al Liqa Center

Dr. Thomas Walsh, Chairman, UPF International

- 16:15 PM **Session Two: Philosophical and Political Foundations of Freedom of Thought and Belief**
- Panelists:** Dr. Raed Abd- Al Masih, Professor of Philosophy and Medical Ethics-Bethlehem University
“The Impact of Philosophy and Culture on Freedom of Thought and Belief”
- 16:30 PM Dr. Ján Figel, Member of the Governing Board of The European Institute of Innovation and Technology (EIT)- Slovakia, Former Member of the National Council of the Slovak Republic, Former Member of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe and Vice-Chairman of the EPP fraction in the Parliamentary Assembly of the CoE
“Political Systems and Freedom of Thought in The Western Context”
- 16:45 PM **Session Three: Nation States and the Freedom of Religion and Thought**
- Panelist:** Dr. Iyad Al- Barghouti, Professor of political sociology and philosophy- President of the Arab Network for Tolerance
“Freedom of Thought and Belief- Political Systems in the Middle East”
- 17:00 PM Bishop William Al-Shomali, General Vicar and Patriarchal Vicar for Jerusalem and Palestine
“Freedom of Thought, Belief and Conscience in the Catholic Church”
- 17:15 PM **Session Four: The Role of Educational Institutions in Educating on Freedom of Thought**
- Panelist:** Dr. Omar Abed Rabo, Professor of Islamic History and Archaeology, Cultural Heritage, and Jerusalem studies, Head of the Humanities Department- Bethlehem University
“The Role of Universities in educating on Freedom of Thought and Belief in Palestine”
- 17:30 PM **Session Five: The Role of Media and Social Media in Promoting Freedom of Thought and Belief**
- Panelist:** Ziad El Sayegh, Expert on Public Policies, Executive Director of Civic Influence Hub- Lebanon
“Social media and its impact on human relations and coexistence”
- 17:45 PM **Discussion**
- 18:30 PM **Closing Session: Concluding Reflections and Recommendations**
- Remarks:** Dr. Thomas Walsh, Chairman, UPF International
Bishop Munib Younan



UNIVERSAL PEACE FEDERATION



Al-Liqa' Center for Religious, Heritage and Cultural Studies in the Holy Land

المؤتمر السنوي الدولي

"حرية الفكر والمعتقد"

من وجهات النظر اللاهوتية والفلسفية والسياسية والاجتماعية

25 فبراير 2022 ، الجمعة

16:00 - 19:00 القدس * 9:00 ص إلى 12:00 م نيويورك

تعتبر حرية الفكر والمعتقد قيم ضرورية وركيزة اساسية لجميع البشر في أنحاء العالم، حيث تساهم في تنمية الانسان وتطوره، لكنها غالباً ما تكون عرضة للخطر أو حتى مهددة. في هذا المؤتمر سوف نستكشف أسس حرية الفكر وسنحاول تحديد العوامل التي تعيق حرية الفكر والمعتقد بحيث سيتناول المتحدثون الموضوع من وجهات نظر أكاديمية مختلفة.

https://us02web.zoom.us/webinar/register/WN_DA2tQVO_Q6ObZZuEw-3lpQ



البرنامج:

4:00 مساءً (بتوقيت القدس) الجلسة الافتتاحية

الترحيب: المطران منيب يونان

الملاحظات: دكتور يوسف زكنون، مدير مركز اللقاء

دكتور توماس والش، رئيس مجلس اتحاد السلام العالمي الدولي- نيو يورك

الجلسة الثانية: الأسس الفلسفية والسياسية لحرية الفكر والمعتقد

المتحدثون:

4:15 د. رائد عبد المسيح ، أستاذ الفلسفة والاخلاقيات- جامعة بيت لحم

"أثر الفلسفة والثقافة في حرية الفكر والمعتقد"

4:30 د. جان فيغل، عضو مجلس إدارة المعهد الأوروبي للابتكار والتكنولوجيا- عضو سابق في المجلس الوطني لجمهورية سلوفاكيا ، عضو سابق في الجمعية البرلمانية لمجلس أوروبا ونائب رئيس قسم في الجمعية البرلمانية لمجلس أوروبا- سلوفاكيا

"النظم السياسية وحرية الفكر في السياق الغربي"

الجلسة الثالثة: الدول القومية وحرية الفكر والدين

المتحدثون:

4:45 د. إباد البرغوثي، استاذ الاجتماع السياسي والفلسفة، رئيس الشبكة العربية للتسامح

"حرية الفكر والمعتقد الأنظمة السياسية في الشرق الأوسط"

5:00 المطران وليم الشوملي، النائب العام والنائب البطريكي للقدس وفلسطين

"حرية الفكر والمعتقد والضمير في الكنيسة الكاثوليكية"

الجلسة الرابعة: دور المؤسسات التربوية في التربية على حرية الفكر

المتحدثون:

5:15 د. عمر عبد ربه، أستاذ الآثار والتاريخ الإسلامي، رئيس قسم العلوم الانسانية- جامعة بيت لحم

"دور الجامعات في التربية على حرية الفكر والمعتقد في فلسطين"

الجلسة الخامسة: دور الاعلام ووسائل التواصل الاجتماعي في تعزيز حرية الفكر والمعتقد

المتحدثون:

5:30 الاستاذ زياد الصانع، مستشار في السياسات العامة والمدير التنفيذي لملتقى التأثير المدني- لبنان

"الاعلام ووسائل التواصل الاجتماعي وتأثيرها على العلاقات الانسانية والعيش الواحد"

5:45 مناقشة

6:30 الجلسة الختامية- التوصيات:

الدكتور توماس والش

الدكتور يوسف زكنون